
„Ježiš  Kristus je ten istý  včera, dnes i naveky.“  
(Žd 13:8) 

OBEŽNÍK DECEMBER 1987 

Čo najsrdečnejšie vás všetkých zdravím Slovom zo žalmu:  

„Korunuješ rok svojou dobrotivosťou…“ (Žalm 65:12) 

Končí sa ďalší rok. Bol bohato požehnaný a priniesol veľa ovocia 
pre večnosť. Vďaka Pánu za všetky zachránené duše a tiež za to, že 
mnohí dospeli k poznaniu pravdy. Pán vskutku korunoval rok 1987 svo-
jou dobrotou z milosti a svoj ľud hojne požehnal. „Jeho dobrota trvá 
naveky!“ 

Znova a znova sa ma pýtajú, ako dlho to môže trvať. Odpoveď na 
túto otázku pozná len Boh, pretože On sám si vyhradil „tajomstvo 
Kristovho príchodu“ (Mt 24:36). Musíme vytrvať až do konca v trpez-
livosti, zostať verní a byť nájdení v Jeho skutkoch. Táto podmienka súvi-
sí so zasľúbením, ktoré bolo dané víťazom: „A tomu, kto víťazí a kto 
ostríha až do konca moje skutky, tomu dám moc nad pohanmi…“ 
(Zj 2:26) 

Vyvolení budú až do konca napredovať podľa aktuálneho Božieho 
pôsobenia, zodpovedajúc tomu zotrvávať v Božom Slove a milosti, až 
kým neprejdú od viery k realite. Je potrebné byť nájdený v Jeho skut-
koch – to znamená v tom, čo na konci On koná medzi tými svojimi podľa 
Svojich zasľúbení. Náš Pán ako Syn človeka povedal: „Ja musím konať 
skutky toho, ktorý ma poslal, dokiaľ je deň; ide noc, keď nebude 
môcť nikto pracovať.“ (Jn 9:4) On do toho zapojil svoju Cirkev a doko-
náva svoje dielo, ktoré v nej a skrze ňu začal. 

Náš Pán povedal: „Slová, ktoré vám ja hovorím, nehovorím 
sám od seba, ale Otec, ktorý prebýva vo mne, On činí tie skutky.“ 
(Ján 14:10) Slovo a Božie pôsobenie patria vždy k sebe. Najprv Boh pô-
sobil v Kristovi; od Letníc Kristus pôsobí v Cirkvi. V tomto verši nám je 
nápadný prechod od Božích Slov, ktoré Pán hovoril, k Božím skutkom, 
ktoré konal. Vieme, že Boh všetko koná podľa svojho Slova, a že teraz 
môžeme počítať s uskutočnením diela vykúpenia vo vykúpených. Pán 



bude opäť medzi svojimi nadprirodzene pôsobiť, preto nám dal poznať 
svoje Slová zasľúbenia, ktorým z celého srdca veríme. Aby sa naplnili 
prorocké predpovede pre tento čas, musia sa mu teraz, tak ako na za-
čiatku, dať ľudia k dispozícii. Je potrebné, aby sme mu dovolili vypôsobiť 
v nás to, čo je Jemu ľúbe. Tak ako Boh dokončil svoje dielo stvorenia 
a siedmeho dňa odpočíval, tak teraz dokončuje svoje dielo vykúpenia 
a siedmeho dňa, teda v siedmom tisícročí, bude odpočívať. Blahoslavený 
človek, kto trpezlivo znáša, plný dôvery a očakávania, a zažíva na sebe 
dokonanie Božieho diela! 

Znamenia konečného času, ktoré máme opísané v Božom Slove, sa 
už z veľkej časti naplnili. Bez toho, aby sme rozširovali náladu súdneho 
dňa, môžeme celkom triezvo povedať: Koniec všetkých vecí je blízko! 
Prorok Izaiáš dokonanie Božieho diela predpovedal: „Lebo Hospodin 
povstane ako na vrchu Peracím, bude zúriť ako v údolí v Gibeo-
ne, aby učinil svoje dielo, svoje podivné dielo; aby vykonal svoju 
robotu, svoju čudnú robotu.“ (Iz 28:21). Či už sa to týka Cirkvi-Ne-
vesty, izraelského národa alebo celého ľudstva a stvorenia, Boh koná 
svoje dielo na všetkých úrovniach tak, ako zasľúbil. Všetko sa deje v na 
to určenom čase. 

Každý, kto má pred očami vysoký konečný cieľ Božieho povolania, 
je uchvátený vnútorným smútkom nad stavom Cirkvi. Pokiaľ existujú 
falošné učenia, rozkoly, nezmieriteľnosť, nenávisť, závisť, zloba atď., 
nemôžeme tvrdiť, že sme pripravení na vytrhnutie. Ako dlho bude tento 
stav trvať? Títo zbožní, klamní duchovia musia byť vyhnaní, aby v na-
šom strede mohol zasiahnuť a vládnuť Boží Duch. 

Opakované objasnenie 
Pretože výrok Pána: „Ameň vám hovorím, že nepominie toto 

pokolenie, až sa to všetko stane.“ (Mt 24:34) je stále považovaný za 
presne vymedzený časový úsek, je potrebné pre objasnenie a lepšie po-
chopenie uviesť nasledovné: slovo použité v tomto verši je v gréčtine ge-
nea a znamená „pohlavie“ a zároveň „pokolenie", pretože rozmnožovaním 
jedného pokolenia vzniká ďalšia generácia. V Matúšovi 1:17 sa toto slovo 
vyskytuje niekoľkokrát. Aby však z toho nikto nemohol vyvodiť určitý 
časový úsek, Boh Pán nám vo svojej nekonečnej múdrosti dal dokonca 
jednoznačne poznať, že existujú rôzne dĺžky jednej generácie. Je napísa-
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né: „A tak všetkých rodov od Abraháma až po Dávida bolo rodov 
štrnásť…“. Ak si dôkladne preštudujete časovú postupnosť, zistíte, že je 
to približne 1 046 rokov. To znamená, že na jednu generáciu pripadá 
približne 75 rokov. Ďalej sa píše: „… od Dávida až po presídlenie do 
Babylona rodov štrnásť…“. Toto časové rozpätie však predstavovalo 
len približne 415 rokov; na jednu generáciu teda pripadá približne 29 
rokov. Po tretie hovorí: „… od presídlenia do Babylona až po Krista 
rodov štrnásť.“ Toto obdobie trvalo približne 590 rokov a na jednu ge-
neráciu pripadá približne 42 rokov. 

Ak nás tento verš niečo učí, tak je to dôkladná lekcia, že časový 
výpočet generácie jednoducho nie je možný. Všeobecne sa štyridsať rokov 
putovania Izraela po púšti považuje za jednu generáciu. Nemecký slov-
ník uvádza 30 rokov, americký 33 rokov. Zabudnime prosím na akékoľ-
vek výpočty a zostaňme vo všetkom triezvi, až kým nepríde Pán. Pre nás 
všetkých je dôležitá len jedna vec, a to, aby sme si uvedomili, v akom 
čase žijeme a dali sa k dispozícii Pánovi, aby s nami mohol svoje dielo 
dokonať podľa svojho Slova. Nie je dôležitý výpočet alebo určenie času, 
ale to, že sa spoliehame na neomylné zasľúbenia a vo viere očakávame 
ich naplnenie. 

Predpovede pre posledný čas 
V roku 1933 videl brat Branham vo videniach konečný čas. Po-

sledné dve veci, ktoré spomína, sa týkajú všeobecného vzostupu rímsko-
katolíckej cirkvi a zničenia Ameriky. 

To, že svetová cirkev opäť získala svetovú slávu a že súčasný pápež 
cestuje a očaruje celý svet, vedia všetci. Oslavujú ho kresťania, moslimo-
via, hinduisti, ba všetky náboženské a politické systémy. V poslednom 
čase ho o priazeň prosí dokonca aj štát Izrael. Duchovno-náboženský vý-
voj, ktorý sa začal od Druhého vatikánskeho koncilu (1962 – 1965), už 
priniesol globálnu zmenu, ktorú však rozpoznajú len zasvätení Boží. 
„Veľký muž“, pred ktorým rozhlasoví evanjelisti tak radi varujú vo svo-
jich prednáškach, už dávno vstúpil na politickú scénu bez toho, aby si to 
uvedomovali. Jeho moc a vplyv sa rozprestiera vo všetkých oblastiach 
sveta. Žiadnemu štátnikovi na svete sa nikdy nepodarilo spojiť nábožen-
skú, politickú a svetskú moc tak, ako sa to podarilo Vatikánu. O ďalšom 
blížiacom sa vývoji sme boli jasne poučení Slovom. 
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Väčšina protestantských vodcov je zasiahnutá slepotou a kajúcne 
sa vracia „domov“ do lona Matky Cirkvi. Ale ten, kto sa narodil z Boha, 
sa vracia k Bohu, a tým aj k zvestovaniu evanjelia o Ježišovi Kristovi, 
ktoré jediné prináša spásu. Treba povedať, že rímska cirkev nikdy nebo-
la Cirkvou, t. j. „ekléziou“ Ježiša Krista. Ako vždy, len ostatok prekukne 
nebiblický systém a vyjde von. Pravé Božie deti nájdu cestu späť k pô-
vodnému apoštolskému zvestovaniu, ktoré vyšlo z Jeruzalema. Tak sa 
automaticky odvrátia od pohanského rímskeho modlárstva a vrátia sa 
k pravej bohoslužbe. Našou matkou nie je Rím, ale nebeský Jeruzalem. 
Toto Slovo sa vzťahuje aj na nás: „Ale ten vrchný Jeruzalem je slo-
bodnou, ktorý je matkou všetkých nás.“ (Gal 4:26). 

Hrozba súdu 
Do istej miery je možné posúdiť naplnené biblické proroctvo. Hl-

boko pohnutí si uvedomujeme, ako ďaleko pokročil vývoj a ako blízko 
musíme byť ku konečným veciam, ktoré sú ešte pred nami. Brat Bran-
ham opakovane spomínal zničenie Spojených štátov. Citát: „Potom som 
sa znovu pozrel a uvidel som Spojené štáty rozbité na kúsky. Nič 
nezostalo… Povedal som, že mi bolo ukázané niečo ako tlejúce 
pne stromov a rozštiepené skaly. Celé Spojené štáty boli zničené, 
kam som len dovidel.“ (Brožúra „Tyatírsky cirkevný vek“, séria III, 
č. 6, strana 32). 

To, čo mu bolo ukázané vo videniach, je „Tak hovorí Pán“. Pokiaľ 
však ide o zmienku o roku 1977, prevzal z niektorých kníh o cirkevných 
dejinách, že rok 1977 bude sedemdesiatym spásnym rokom, a spojil to 
s nádejou, že sa dovtedy všetko uskutoční. Ako sme už vysvetlili, Boh sa 
nebude riadiť žiadnym ľudským výpočtom času. Samotná skutočnosť, že 
biblický rok sa počíta na 360 dní a nie na 365 dní, ako je to všeobecne 
zaužívané, spôsobuje obrovský časový posun. Brat Branham, ktorý mal 
takú veľkú úctu k Božiemu Slovu, dôveroval výkladom renomovaných 
cirkevných historikov v presvedčení, že vedia rovnako dobre, o čom píšu, 
ako on dobre vedel, o čom hovorí. 

Je možné, že Sovietsky zväz musí dať v Božom záujme Spojeným 
štátom lekciu. Nie je dôležité, či sa tak stane pred druhým príchodom 
Krista alebo po ňom. To, čo sa doteraz zdalo nemožné, dnes vzbudzuje vo 
svete veľké nádeje: Veľmoci rokujú o celosvetovom odzbrojení, ktoré sa 
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týka rôznych zbraňových systémov. Slová „mier“ a „bezpečnosť“ zrazu 
nadobudli úplne nový význam, a to aj vďaka obrovskému pokroku, ktorý 
už bol dosiahnutý. Je zvláštne, že USA sa držia svojho vesmírneho pro-
gramu, čím spôsobujú ZSSR (Rusku) hlbokú nevôľu. Vesmírny program 
nazývajú biblicky – „Star wars“ – „Hviezdne vojny". Prostredníctvom 
proroka Obediáša Boh predpovedal: „Keby si si spravil vysoko ako 
orol, a keby si položil svoje hniezdo medzi hviezdami, aj odtiaľ 
ťa strhnem…“ (verš 4) 

Každý čitateľ Biblie vie, že na miestach, kde Pán pôsobil, ohlaso-
val súd veľmi zvláštnym spôsobom. Vyslovil súd nad Korazímom a Bet-
saidou a o Kafarnaume povedal: „Lebo keby sa v Sodome boli diali 
divy, ktoré sa diali v tebe, bola by zostala až do dnešného 
dňa.  “ (Mt 11:23). Boh v určitých obdobiach povolal mužov v rôznych 
krajinách do veľmi zvláštnej služby. V tejto generácii si vybral Spojené 
štáty americké ako osobitné pole služby. Vďaka apoštolsko-prorockej 
službe Williama Branhama sa tam od čias Ježiša Krista a apoštolov sta-
lo viac nadprirodzených vecí ako kdekoľvek inde na svete. Povedali mu: 
„Na západnom pobreží budeš vo svojej službe úspešný!“ 

Mestá v Kalifornii, najmä Los Angeles, zažili nevídané Božie po-
žehnanie. Masové zhromaždenia, pri ktorých mali milióny ľudí účasť na 
nadprirodzenom pôsobení Ducha, mali za následok veľkú návštevnosť 
zborov. Napriek tomu Božiu zvesť neprijali, ale naďalej išli svojou vlast-
nou cestou. 

Jedného dňa na tohto Božieho muža zostúpil Pánov Duch a musel 
vyniesť nad západným pobrežím rozsudok. Kto počuje toto proroctvo na 
magnetofónovej páske, cíti, ako veľmi sa Boží Duch zmocnil Božieho 
muža, ktorý hlásal milosť a praktizoval len lásku, ale teraz musel ohla-
sovať súd. Stalo sa tak 29. apríla 1965 počas jeho poslednej kázne v Los 
Angeles („Voľba nevesty“, séria IX, č. 12). Neskôr sa na ňu odvolával 
v nasledujúcich kázňach: „Hanbiť sa za neho“ (séria VIII, č. 1, s. 8) z 11. 
júla 1965 a „Vytrhnutie“ (séria IX, č. 2, s. 36), ktorú kázal len dvadsať 
dní pred svojím odchodom, a to 4. decembra 1965. Už 27. decembra 1964 
kázal na tému „Kto je podľa teba tento?“ (séria X, č. 6), kde na strane 8 
čítame oznámenie: „Pozrite sa na zemetrasenia v Kalifornii. Pred-
povedám, že Boh spôsobí, že toto miesto sa pred príchodom 
Pána Ježiša potopí. Verím, že Boh spôsobí, že Hollywood, Los 

5



Angeles a ostatné prehnité miesta sa potopia. Potopia sa na dno 
mora.“ Na Spojené štáty teda dopadne dvojitý súd: Odtrhnutie západ-
ného pobrežia s následnou ničivou prílivovou vlnou a zničenie USA, po 
ktorom bude stúpať dym. Či sa tieto dva ciele stanú naraz alebo nie, zos-
táva otvorenou otázkou. Nám, ktorým sa dostalo veľkej výsady, že nám 
Božia rada bola zjavená spôsobom, aký sme na zemi ešte nikdy nevideli, 
sa tak dostalo najväčšej zodpovednosti. Nech nám Boh pomáha, aby sme 
boli uznaní za spravodlivých a hodných uniknúť všetkému, čo prichádza 
na celý svet! 

Misijná práca 
S veľkou vďačnosťou hľadím späť na uplynulý rok, ktorý bol doko-

nale vyplnený cestovaním, tak ako žiadny iný. Navštívil som mnoho 
miest v rôznych krajinách. Starostlivosť o tlačenie kázní a rozmnožova-
nie kaziet je veľmi dôležitá, ale rovnako potrebné sú aj osobné návštevy. 

V afrických krajinách je obzvlášť veľa veriacich, ktorí prijali Slovo 
pre tento čas. Tisíce ľudí prichádzajú k viere a sú biblicky krstení 
v mene Pána Ježiša Krista. 

Pokiaľ ide o francúzsky hovoriace krajiny Afriky, väčšinu práce 
vykonáva brat Barilier a jeho spolupracovníci. Prekladajú a rozosielajú 
kázania a obežníky, udržiavajú písomný kontakt s bratmi a sestrami, 
a sú tak pre nich veľkým požehnaním. To isté platí pre brata Gentona 
a brata Forestieriho a ich pomocníkov, ktorí sa starajú o taliansku jazy-
kovú oblasť, a tiež pre brata Vuoriho vo Fínsku. Rád by som využil túto 
príležitosť a poďakoval im a mnohým ďalším, ktorí sa tiež aktívne podie-
ľajú na celosvetovej misijnej práci a prekladoch, bez toho, aby som ich tu 
menovite spomenul, za ich vernú spoluprácu. 

Aj na konci tohto roka môžeme povedať, že všetky účty boli zapla-
tené načas. Keďže je to Božia vec, stará sa Boh o svoje dielo. V priebehu 
rokov sme to mohli s vďakou zažiť. Jemu buď sláva! 

Nech sa vám, ktorí z lásky k Bohu podporujete misijné dielo svo-
jimi desiatkami a darmi, dostane bohatej odmeny. Na prvé miesto kla-
diete Pánovu vec, a tým skladáte svedectvo o tom, čo pre vás znamená. 
On splní svoj sľub a dá vám všetko ostatné. V neposlednom rade ďaku-
jem všetkým, ktorí sa neúnavne venujú práci tu v zbore a v misijnom 
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centre. Aj bratovi Russovi, bratovi Schmidtovi a bratom, ktorí sa starajú 
o miestny zbor a slúžia Slovom počas mojej neprítomnosti, úprimne 
v mene Pána ďakujem. 

S veľkou dôverou vstupujeme do roku 1988 s vedomím, že On ide 
s nami. Pán je na tróne a všetko uskutočňuje podľa svojej vôle. Jemu 
buď sláva na veky vekov. Milosť Pána Ježiša nech je s vami všetkými. 
Pamätajte na mňa vo svojich modlitbách. 

V poverení Božom pôsobiaci 
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